

# MØDEREFERAT

## Bestyrelse



| <b>Emne:</b>   | Samråd Grindsted & Uggerhalne<br>Bestyrelsesmøde   | <b>Møde nr.:</b>  | 2, 2020       |
|--|--|-------------------|---------------|
| <b>Sted:</b>   | Borger- & Kulturhus  |                   |               |
| <b>Dato:</b>   | 16. september  | <b>Tidsrum:</b>   | 19 – 21       |
| <b>Deltagere:</b>  | Bendt Grønborg, Ole Schwarz, Ellen Høgh, Jens Jørn Pedersen, Leif Köhne, Ole Peter Jakobsen, Peter Ubbesen, Villy Aagaard Nielsen, Lasse Breddam & Poul Dahl             |                   |               |
| <b>Fraværende:</b>   |  |                   |               |
| <b>Indkalder:</b>  | Ole Schwarz  | <b>Mødeleder:</b> | Villy Aagaard |
| <b>Referat til:</b>  | Mødedeltagerne og hammernyt.dk   |                   |               |
| <b>Næste møde:</b>   | <b>Onsdag den 2. december</b>  |                   |               |
| <b>Formål:</b>   | Når dagsordenen er gennemgået, har det samlede Samråd overblik over dets forskellige aktiviteter, har sikret fremdrift i projekter, konkluderet og truffet beslutninger. |                   |               |
| <b>Udsendt &amp; udleveret materiale:</b>  | - Referat fra Bestyrelsesmøde den 5. november 2019<br>- Alle har gennemset <a href="http://hammernyt.dk">hammernyt.dk</a> for fejl, mangler og muligheder.               |                   |               |
| Pkt.   | Resultater / aftaler / konklusioner  | Ansvarlig         |               |
| 1.   | <b>Godkendelse af dagsorden</b><br>Dagsorden godkendt  | Alle              |               |
| 2.   | <b>Godkendelse af referat fra mødet den 10. marts 2020</b><br>Referat godkendt   | Alle              |               |
| <b>Tilbagemelding fra de 6 udvalg + fra LAK &amp; "Projekt Hammer Bakker"</b>  |  | Bendt             |               |
| <b>- Cykelsti</b>  |  | Leif              |               |
| Bendt henviste til rundsndt referat fra cykelstiuvalgets møde den 4. september med afdelingschef Peder Søderlund fra Trafik og Veje.   |  |                   |               |
| Hovedkonklusion fra mødet var, at tiltagende transittrafik, særlig den tunge trafik gennem Grindsted + øget trafik fra Helgstrand Dressage medfører behov for fartdæmpende foranstaltninger for at forbedre sikkerheden for cyklende trafikanter, især skolebørn. Endvidere for at mindske trafikstøj fra hurtigtkørende biler. Flere muligheder blev drøftet. |  | Ole Peter         |               |
| Peter Søderlund lovede at undersøge muligheden for at etablere 2-1 vej med parkeringsforbud fra Byskilt ved Tranevej frem til svinget ved skolen. Dette i første omgang uden vejchikaner med 2-1 opstregning efter igangværende ny asfaltbelægning.  |  | Lasse<br>Alle     |               |
| Der etableres nye vejbump ved skolen og ved indkørsel til byen fra nord, helst så tæt på skolen som muligt.  |  |                   |               |
| Der er kommet beboerhenvendelse om hastighedsbegrænsning på Kornelparken (vejen frem til vængerne). Peder Søderlund henviste til, at beboerforeningen selv skal forestå reglementeret opsætning af hastighedsdæmpende skilte.  |  |                   |               |
| Der er sætningsrevner på cykelstien til Vodskov, vil blive repareret inden vinter.   |  |                   |               |
| Efterfølgende er Peder Søderlund blevet spurgt, om det er muligt at markere cykelbanerne tydeligere på 2-1 vej. Om den nye asfaltbelægning er en mindre støjende type. Om der kommer nye skilte med angivelse af 2-1 vej i Uggerhalne.   |  |                   |               |
| Ole Peter oplyste om problemer med regnvand ud for Tranevej 1. Her har vandet fra vejen kunnet samle sig ca. 4 me ter på grund af et bagfald til kloakken. Efter aftale med Peter Sønderlund er der blevet lagt ekstra asfalt på   |  | Ole Peter         |               |

# MØDEREFERAT

## Bestyrelse



|  |  |
|--|--|
| <p>vejen ud for starten af cykelstien og hen mod kloakken. Ved efterfølgende regnvejr kan Ole Peter konstatere, at det virker, sådan at der ikke er fare for isdannelser ved cykelstien.</p> <p>Leif, der er vores repræsentant i den gruppe, der arbejder med sti- og vejprojekter i Landsbyklyngen RUNDT OM HAMMER BAKKER, indtræder i Cykelstiuvalget.</p> <p><b>- Byudvikling</b></p> <p><b>- Mosen – sti mm.</b><br/>Ole Peter har for nylig slået græsset i og ved stier ved Mosen og på Værestedet.</p> <p><b>- Det Grønne Hold</b><br/>"Kører godt" med to nye medlemmer: Dorthe Riis og Birthe Skytte.</p> <p><b>- Udstykning i Grindsted og Uggerhalne – Status på nybyggeri: hvor langt er vi kommet?</b><br/>Ole S.: Det er op ad bakke!!!<br/>Rådmand Hans Henrik Henriksen har meddelt at de tildelte kvoter til almene boliger i Landdistrikter <b>ikke som forventet</b> skal tildeles det påtænkte byggeri ved Tranevej, men i stedet bruges til byggeri på kommunens grunde ved Mosen/Glashuset. Chokket har endnu ikke lagt sig!!</p> <p>Sidste melding var, at det politiske udvalg i AK har godkendt, at der kan udarbejdes en Lokalplanen og dermed godkendelse til udstykning for området øst for Tranevej. Denne er endnu ikke godkendt i AK, men forventes at være klar i 2020.<br/>Ole S. og Lasse undersøger om det er muligt at få ændret beslutningen.<br/><b>Nye initiativer:</b> Ved Kornelparken, vest for Østergaard, har N.J. Holm opført 3 rækkehuse med 2 lejligheder i hver. I Uggerhalne er et udstykningsprojekt i udbud.<br/>Det er usikkert hvad status er på Niels Peter Andersens presseoplysninger om mulige udstykninger på Siverholms sydlige marker. Vi forventer, at NPA selv står for lokalplanlægningen.<br/>Set i lyset af de små årgange i Grindsted Skole er udstykninger umanerligt vigtige.</p> <p><b>- Gadekæret</b><br/>Renoveringsprojektet i og omkring gadekæret er stort set færdigt.<br/>Fra AKA-midler til bro over gadekærets sydlige del er der bevilget 50.000. SparNordFonden har bevilget 30.000 kr. Er etableret. Der mangler sidste del af beplantningen. Ole Kjær er Samrådets mand på opgaven.<br/>Planlagt indvielsesfest er pga. Covid-19 udskudt til senere.<br/>Vi drøftede om der kan gøres noget ved grønhalgerne. AK vil vist ikke gøre noget.</p> <p><b>- PR</b><br/>Velkomstbrev til nytilflyttere er tilrettet af Anne B. Nielsen. Anne og Marianne Ellersgaard kopierer og afleverer til Jon sammen med flyer.</p> <p><b>- Kunst- &amp; Kultur</b><br/>Pga Covid-19 ingen arrangementer i 2020. Hvad der skal ske i 2021 er usikker.</p> <p><b>- Ungeudvalg</b><br/>De tre baner på stadion er nu 5 år gl. Det betyder, at vi kan reetableres, hvis de ikke benyttes. Vi har Undersøgt benyttelsen af Skaterbanen: Det vurderes at den kun benyttes lidt. Beach volley-banen benyttes ligeledes kun lidt. BMX-banen benyttes ikke. Det foreslås derfor, at BMX-banen sløjfes.<br/>Ole S undersøger, om Parkforvaltningen vil flytte jord og derefter så græs. Hvis Parkforvaltning ikke vil, fjerner Villy jorden.</p> <p><b>- Lokalhistorie</b><br/>Ole Faaborg og Poul er færdige med fotobogen: <i>FØR og NU. Forretninger, huse og gårde i Grindsted, Kinnerup og Uggerhalne – i foto og tekst.</i> For at holde prisen så lav som muligt, er der søgt midler hos</p> | <p>Ole S, Ole P og Villy.</p> <p>Ole S og Lasse</p> <p>Ole S</p> <p>Poul &amp; Ole S</p> <p>Ole S &amp; Villy</p> <p>Ole S</p> <p>Poul</p> |
|--|--|

# MØDEREFERAT

## Bestyrelse



|   |  |
|---|--|
| <p>forskellige donatorer. Samrådet har bevilget 2.000 kr. Lasse pegede på en ny mulighed: Aalborg Kommunes Landdistriktspulje. Her kan der søges fra 0 til 10.000 kr. Poul har efterfølgende søgt.</p> <p>- <b>Hjemmeside</b><br/>Hammernyt.dk har 250 faste abonnenter. I forbindelse med PR-gruppens arbejde, vil hjemmesidens formål blive gentænkt. Foreningerne har frem til sommerferien sendt oplysning om projekter, begivenheder mm. til publicering på hammernyt.dk (Poul publi.).</p> <p>- <b>Projekt Hammer Bakker</b><br/>Projektet er inkorporeret i "Landsbyklyngen Rundt om Hammer Bakker".</p> <p>- <b>Projekt vandtårn</b><br/>Projektet inkorporeres i "Landsbyklyngen Rundt om Hammer Bakker". Med donationer på 1,2 mio. er der nu ved at blive udarbejdet et ombygningsprojekt.</p> <p>- <b>LAK</b><br/>Generalforsamlingen udskudt til 2021.</p>   | <p>Poul</p> <p>Ole S</p> <p>Ole S</p> <p>Ole S</p> |
| <p><b>3. Skoleudvalg – status</b><br/>Ellen H. og Ole S. udgør indtil videre udvalget. Længe siden der har været holdt møde, intet referat herfra, det er skolelederen der indkalder. Ole S har efterfølgende bedt om et nyt møde. Bl.a. for at få skolens holdning til det stærkt bekymrende antal få elever i Grindsted Skole Ole har efterfølgende spurgt skolelederen om hvor mange børn fra skoledistriktet, der ikke går i Grindsted.<br/>Samrådet har som een af sine væsentligste opgaver siden sin oprettelse i 2011 netop været at sikre eksistensen af både skolen og andre børneinstitutioner. Det ser ud til, at opgaven ikke er fuldt gennemført, og at vi må lægge os yderligere i selen!</p>  | <p>Ole S</p>                                       |
| <p><b>4. Status på økonomi</b><br/>Jens Jørn oplyste, at der pt. er en kassebeholdning på 23.000 fuldgode danske kroner.</p>  | <p>Jens Jørn</p>                                   |
| <p><b>5. Generalforsamling</b><br/>- Dato: (maj 2021)</p>   | <p>Alle</p>  |
| <p><b>6. Koordinering af aktiviteter i G &amp; U (Grindsted &amp; Uggerhalne)</b><br/>Hvad er status:<br/>Via hammernyt.dk skabes overblik over planlagte fritids- og kulturtilbud i Grindsted og Uggerhalne<br/>At råd og foreninger indsender omtale (aktivitet, tid og sted) om planlagte aktiviteter til hammernyt.dk. Det er vigtigt at pointere, at kommunikationstiltaget omfatter større fritids- og kulturtilbud, hvor målgruppen kan være den samme; sommerfest, musik, foredrag, kurser, fællesspisning, stævner m.v.<br/><b>Konklusion:</b> Der bliver meldt om nogle aktiviteter til hammernyt.dk, men da aktivitetsniveauet indtil videre har været lavt, er der ikke kommet mange input til aktivitetskalenderen. Pt. er der ingen aktiviteter nævnt?</p>  | <p>Lasse</p> <p>Poul</p>                           |
| <p><b>7. Klyngeprojekt – Aktiviteter/Udvalg</b><br/><b>Landsbyklyngen Rundt om Hammer Bakker</b><br/>Samrådene bidrager til foreningens økonomi med hver 1.000 kr. årligt.<br/>Landsbyklyngen arbejder med en række projekter:<br/><b>Tårnet i Hammer Bakker</b> – der arbejdes med at indsamle data til byggeprojektet.<br/><b>Hammer Bakker Ringen</b>(cykelsti mellem Vodskov og Vestbjerg – afmærkede ruter i Hammer Bakker og 2-1 vej mellem Grindsted og Sulsted). Leif er med i gruppen.<br/><b>Mødested</b> – Projektgruppen arbejder med at udvikle et projekt, som bl.a. omfatter: formål, aktiviteter, faciliteter, organisering og forankring, overvejelser om mødestedets placering samt udarbejdelse af et konkret skitseprojekt. Målet er at udvikle et godt forslag til et mødested, der har bred opbakning og er skabt i pagt med den natur i Hammer Bakker, som det hele handler om.<br/>Indledningsvis havde projektgruppen en længere drøftelse af visioner og opmærksomhedspunkter for møde-</p> | <p>Lasse og Leif</p>                               |

# MØDEREFERAT

## Bestyrelse



|     |  |   |
|-----|--|---|
|     | <p>stedets etablering, og der var i den sammenhæng et stort fokus på både beskyttelses- og benyttelsesdelen, hvilket er VIGTIGT.</p> <p><b>Frugthaverne</b> – er indtil videre etableret i Grindsted/Uggerhalne, Langholt, Vestbjerg, Sulsted og Tylstrup.</p> <p><b>Natur &amp; Bevægelse</b> (arbejder bl.a. med at etablere et mødested med bænke, kort over området og toiletfaciliteter). Som omtalt andetsteds har bl.a. denne gruppe fået tilsagn om 250.000 kr.</p> <p><b>Kommunikationsgruppen</b> (arbejder bl.a. med at etablere fælles kalender, udveksling af fælles nyheder og social sammenhængskraft), ture og oplevelser. Interaktiv kommunikation indgår med bl.a. Infostander i hallerne – hjemmeside og FB-gruppe. Ole F. er en vigtig aktiv i dette arbejde. Søger lige nu efter personer til at indsamle lokale nyheder og aktiviteter (Poul for Samrådet).</p> <p>Aalborg Kommune har afsat 1 mio. kr. til udvikling af projekterne.</p> <p>Der blev aftalt, at Lasse sender referater og andet relevant materiale til Poul, til publicering på <a href="http://hammernyt.dk">hammernyt.dk</a>. Du kan læse mere om projekterne på <a href="https://www.rundtomhammerbakker.dk/">https://www.rundtomhammerbakker.dk/</a></p> <p>AKA-udvalget er i den nye landdistriktspolitik erstattet af Landdistriktsudvalget, Lasse er medlem for Landdistriktsområde 5. Udvalget indstiller projekter til byrådet</p> <p>Lasse orienterede om nye tilskudsmuligheder:</p> <p>Kvikpulje: 0 – 10.000 kr. svar i løbet af 14 dage</p> <p>Pulje fra 10.000 – 100.000</p> <p>Pulje fra 100.000 – 1 mio.</p> <p>Der er 3,9 mio. til rådighed i 2020. Lasse rådede Poul til at søge tilskud fra kvikpuljen til lokalhistorisk bog.</p> <p>Ny visionsseminar blev efterspurgt for at få fokus på potentielle udviklingsområder for vore byer.</p> |   |
| 8.  | <p><b>Nyt fra Borgerforeningen</b></p> <p>To medlemmer har forladt bestyrelsen for at indgå i andre aktiviteter. To nye er valgt i stedet. Kontingent for 2020 er stort set "indsamlet". Nogle aktiviteter er aflyst pga. Covid-19.</p> <p>BoF har doneret 5.000 kr. til nye bord-/bænkesæt.</p> <p>Ole F. gennemfører svampetur i efteråret.</p> <p>Efterfølgende har Borgerforeningen doneret 3.000 kr. til lokalhistorisk bogprojekt.</p>   | Ole Peter<br><br>Poul                                     |
| 9.  | <p><b>Orientering fra møde i Aalborg Kommune om de grønne arealer.</b></p> <p>Lasse og Jon deltog i mødet.</p> <p>Udleveret materiale, som fortæller om AKs nye politik på området grønne arealer vedhæftes referat fra Samrådets bestyrelsesmøde.</p>   | Lasse   |
| 10. | <p><b>Eventuelt</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Leif – Nicolai vil gerne lave et forslag til ny plakette (fra 2021). Efterfølgende har Nicolai lavet et flot forslag.</li><li>- Menighedsrådet vil gerne have en repræsentant i Samrådets bestyrelse. Vi er positive til forslaget. Efterfølgende har Jørn Toldbod meddelt, at Ellen Høgh indtræder som Menighedsrådets repræsentant.</li><li>- Nyt tag på hallen i løbet af efteråret</li><li>- Info fra AK om kollektiv trafik – intet konkret er meldt ud.</li><li>- Lokalhistorisk foredrag 9. november i Kultur- og Borgerhuset</li><li>- Jens Jørn oplyste, at han har fået ny mailadresse: <a href="mailto:jj@jjpedersen.dk">jj@jjpedersen.dk</a> – den gl. virker til årsskiftet.</li></ul>  | Leif<br>Ole S.<br><br>Lasse<br>Ole S<br>Poul<br>Jens Jørn |
| 11. | <p><b>Næste møde:</b></p> <p>Onsdag den 2. december kl. 19 i Huset</p> <p>Lasse bestiller Huset.</p> <p>Jens Jørn sørger for fourage - skal være let og smagfuldt!</p>   | Alle<br>Lasse<br>Jens Jørn                                |